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Savjetovanja sa građanima o dizajnu i razvoju zero waste plana 

Anketiranje je provedeno sukladno obvezi općina godišnjeg savjetovanja sa građanima o dizajnu i 
razvoju zero waste plana. Provođenjem online anketiranja korisnika usluga Ponikve eko otok Krk d.o.o. 
u periodu od 06. lipnja do 17. lipnja 2024. godine, u istraživanje je uključeno 592 ispitanika od kojih je  
35% ponudilo detaljnije komentare i prijedloge.  Pristup i distribucija online ankete biti će aktivni do 
rujna, a ovim prilogom obrađuje se prvi kontingent odgovora pristiglih u prvih 10 dana intenzivnije 
kampanje. 

Anketni upitnik pod rednim brojem 30 nudi pitanje otvorenog tipa:  

 Imate li dodatan prijedlog za sustav gospodarenja otpadom na otoku 
Krku, ili problem koji mislite da bi komunalno poduzeće Ponikve trebalo 
riješiti? 

Grupiranjem odgovora po temama dobivene su glavne skupine problema koji okupiraju anketirane 
korisnike usluga. Ove su skupine problema sortirane po učestalosti pojavljivanja u odgovorima 
ispitanika. U skupini „Ostalo“ navode se neke originalne formulacije ispitanika vezane uz probleme koji 
nisu direktno obuhvaćeni u prethodnim skupinama. 

Ove kategorije mogu se koristiti za bolje razumijevanje i analiziranje odgovora korisnika, za donošenje 
konkretnih odluka i planova za poboljšanje sustava gospodarenja otpadom, te za poboljšanje ciljanog 
educiranja i informiranja korisnika. 

Uvidom u pojedine odgovore, razvidno je da je potrebno pojačati edukaciju i informiranje korisnika u 
nekoliko područja: 

- Mnogi upiti i prijedlozi odnose se na predlaganje uvođenja dodatnih usluga koje u realnosti 
već postoje, npr.:  

o pravo na besplatan odvoz glomaznog i bio otpada 
o slaba informiranost o opcijama sakupljanja tekstila na reciklažnim dvorištima 
o neinformiranost o eko patroli i mogućnosti zamjene potrganih kanti 

 

- Kritike i prijedlozi iz domene komunalnih redarstava i općinskih kanti za sitni otpad u javnom 
prostoru dolaze na krivu adresu; ispitanicima nije poznato koji poslovi su u nadležnosti 
općinskih komunalnih poduzeća a koji u nadležnosti Ponikve Eko, pa tako između ostalog se 
spominju: 

o problemi divljih odlagališta 
o broj kanti na šetnicama i plažama  
o postavljanje kantica za pseći izmet 

Zbog navedenog, poželjno je intenzivirati suradnju s općinama, općinskim glasilima i predstaviti 
rezultate ovoga istraživanja općinskim vijećima. 
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1. Učestalost i kvaliteta odvoza otpada 
Priče koje se odnose na nedostatke u infrastrukturi poput nedovoljnih ili nepravilno postavljenih 
kontejnera, te logističke izazove u odvozu otpada. 

- Češće odvoziti sve vrste otpada 

- Odvoziti otpad vikendom 

- Povećati broj podzemnih kontejnera. 

- Ponuditi pravo velikog odvoza više nego jednom godišnje 

- Uvesti sustav nadzora vozača kamiona kako bi se osiguralo prikupljanje otpada iz svih ulica. 
Moguće rješenje uključuje GPS praćenje kamiona i redovne inspekcije rada.  

- Zaposlenicima dati jasne upute i obuku kako bi ispražnjene kontejnere vraćali na mjesto s 
kojeg su ih uzeli, umjesto da ih ostavljaju na cesti. 

- U vrijeme turističke sezone povećati broj svih odvoza otpada 

- ponuditi mogućnost zamjene vanjskih kanti za smeće u kućanstvima svakih par godina. 

- Na plažama često zbog odvajanja otpada nema kanti za smeće uopće ili su predaleko od 
plaže. 

- Ako zaključate kontejnere postoji velika mogućnost da će vise biti smeća po sumi. 
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2. Cijene i naplate komunalnih usluga  
 Odgovori koji se odnose na visoke cijene ili naplate za komunalne usluge, s posebnim naglaskom na 
sezonske razlike ili nerazumijevanje troškova. Prijedlozi za kontrole i kazne. Mnogi ne razumiju 
namjenu, ciljane korisnike i planiran sustav korištenja zaključanih poluukopanih kontejnera.  

- Uvesti strože kontrole i kazne za nepropisno odlaganje otpada kako bi se povećala svijest o 
pravilnom zbrinjavanju otpada. 

- Što više kontrole, naplate kazni bez milosti. 

- Plaćanje s obzirom na učestalost korištenja usluge, a ne paušalno. 

- Plaćanje po osobi a ne paušalno; Paušal je bezobrazno previsok 

- Smatram da me orobljavate i pljačkate s vašim cijenama usluga za efektivno mjesec i pol 
dana godišnje što ukupno u apartmanu netko boravi. 

- Sustav naplate po korištenju - Uvođenje vrećica za otpad po uzoru na Zagreb ("plati koliko 
trošiš") kako bi se potaknulo pravilno razvrstavanje i smanjilo ukupnu količinu otpada. 

- Da se pravedno i jednako odnosite prema posjetiteljima i stanovnicima otoka Krka kada je 
riječ o naplati usluga i da ne prisiljavate nikoga da koristi nešto što mu nije potrebno. 

- Obećavali ste manje cijene za one koji se odgovorno ponašaju i razvrstavaju otpad? Kad ćete 
preći na pošteniji način naplate odvoza smeća tj. naplatu po članovima domaćinstva, a ne po 
kvadraturi  

- Možda umjesto kažnjavanje nerazvrstavanje predložiti nagrađivanje razvrstavanja. Uvijek 
kazne nikad nagrade. Čemu razvrstavanje kad se opet sve baci u isti kamion. Strašno, ali da 
organizirajmo edukaciju o tome kako se to ne radi. Monopol i bahatost je doveo do visokih 
cijena - mi ispaštamo. 

- Ako ne kažnjavate ljude koji ne odvajaju otpad, i unatoč postojanju reciklažnog dvorišta ne 
odvoze otpad u reciklažno dvorište već ga ostavljaju uz kontejnere, onda je jedino rješenje 
intenzivirati odvoz otpada jer mi koji uredno plaćamo svoje obveze i uredno razvrstavamo 
otpad nismo dužni biti taoci nekulture i živjeti u neurednom okolišu. 

- Koliko se sjećam, prije nekoliko godina bilo je planirano da se mjeri otpad po kućanstvu 
(barcode). Ponikve bi trebale što prije uvesti naplatu prema količini otpada. To ne samo da 
omogućuje pravednije plaćanje po kućanstvu, već bi sigurno i smanjilo količinu otpada koju 
mnoga kućanstva proizvode. Kao rezultat toga, mnogi bi ljudi bili bolje motivirani da strogo 
odvajaju svoj otpad. 

 

3. Turizam i kuće za odmor 
Komentari koji se odnose na utjecaj turizma na upravljanje otpadom, posebice izazovi koji proizlaze iz 
velikog broja turista. Problemi vikendaša, otpada na plažama i gradskih kanti. 

Organizacija odvoza 

- Povećati broj odvoza miješanog, bio i plastičnog otpada tijekom ljetnih mjeseci kada je 
povećan broj turista. 

- U sezoni treba češći odvoz, veći broj podzemnih kontejnera. 
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- Postaviti dodatne kontejnere ili ukopane spremnike za otpad tijekom turističke sezone kada 
dolazi do povećanja količine otpada. 

- Nekoliko puta istaknuto: Češće prikuplanje miješanog i plastičnog otpada (2x tjedno) u 
turističkoj sezoni. Plastični kontejner (žuti) pun je za dva (2) dana, nekada čak i prije. 

- treba je organizirati odvoz odpada i vikendom (naročito bio) jer smo sada primorani ga voziti 
doma u Ljubljanu (nekoliko pritužbi na nemogućnost odvoza i vraćanja kanti vikendom, ljudi 
voze smeće sa otoka a plaćaju uslugu ovdje) 

- Vikendašima olakšati zbrinjavanje otpada,sad nose smeče u koševe na plaži / Kanta bi morala 
ostati na ulici tjedan ili 2 do mog iduceg dolaska na godisnji odmor. 

Informiranje i kažnjavanje 

- Kažnjavanje turista za neodvajanje i bacanje otpada po svuda 

- Obavezno uvesti eko patrole naručito u vrijeme turističke sezone 

- Turisti trebaju dobiti pravodobne informacije o odvajanju smeća te o odvozu. 

- Edukacija vlasnika apartmana je ključna jer se turisti ponašaju kao divljaci i misle da u RH 
mogu sve bacati nekažnjeno za što u svojim matičnim zemljama plaćaju naknadu. 

- Predlažem da se ili štampaju letci, koje bi mogli davati turistima. Mi svakom turistu koji dolazi 
kod nas uz račun i prijavu, šaljemo na mail letak o sortiranju otpada. 

Problemi vlasnika i vikendaša 

- Činjenica je da je sve više vlasnika nekretnine koji nisu tu i ne mogu kod dočeka gostima sve 
reći; plus imate starog stanovništva koje ne barata jezicima. 

- Najveci problem za vlasnike apartmana predstavlja nedovoljno cesto praznjenje kanti. 
Takoder vlasnici koji nisu tamo ne mogu niti staviti kante na cestu(to bi trebali raditi turisti po 
Vama?)a djelatnici ne zele sami uzeti kante makar bile pored ulaza. 

- U zimskim mjesecima bi trebali odvoziti bio otpad subotom radi vikendaša koji vikendima 
dođu urediti vrt 

- Prikupljanje besplatnih vreća komposta bi trebalo biti omogućeno i u ljetnim mjesecima za 
sve one koji se tijekom godine ne nalaze na Krku, a tijekom ljeta odvajaju bio otpad ( nekoliko 
upita ) 
 

Okoliš 

- Stavite kante za sitno smece po cijelom gradu/opcini, a ne samo u centar, jer ovako turisti 
bacaju smece na pod jer nemaju di drugdje 

- Na plažama često zbog odvajanja otpada nema kanti za smeće uopće ili su predaleko od 
plaže. Smatram da je bolje i ne odvojiti otpad a baciti ga u smeće nego baciti ga na plažu ili 
more 

- Ponudit razdvajanje plastične ambalaže na plažama 
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4. Kritike i prijedlozi za poboljšanje usluga  
Općenite kritike ili prijedlozi za unapređenje komunalnih usluga, kao što su pritužbe na određene prakse 
ili nedostatke u uslugama 

Kontejneri 

- Postaviti više ukopanih kontejnera. Zaračunati prema upotrebi na kartice i staviti kamere jer 
če ljudi stavljati kod kontejnerja. Isti je problem u Slo. 

- Premalo kontejner za karton. 

- Ukopani spremnici su katastrofa jer je otvor za ubacivanje smeća premalen, poklopac se 
zatvara i moraš ga držat snažno dok istovremeno ubacuješ, 

- Starim ljudima su zeleni otoci predaleko u starim jezgrama npr Baška, Omisalj, Vrbnik.. 

- Dostupnost kantama za odvajanje otpada stanovnicima u starom dijelu grada, ne moraju biti 
oni ukopani, jer su onda udaljeni, mozda veci kontejneri dostupni za par kuca, ako vec ne 
mogu imati vlastite kante . 

- Neredovito pražnjenje kontejnera otpada iako mi redovito uredno plaćamo odvoz, što bi bilo 
da mi jednom ne platimo odvoz? bio otpad se usmrdi, puno je crvi i muha, pogotovo ljeti i 
molim da se ta opaska shvati vrlo ozbiljno, ne treba se samo hvaliti, treba koji put priznati 
grešku, sve to kažem u najboljoj namjeri da bude još bolje. 

- Još uvijek ima puno kontejnera na ulici bez ikakve podjele. Fali informacija 

- možda postavljanje spremnika za odlaganje otpadnog jestivo ulja iz kućanstva, ja ga sada 
odnosim na reciklažno dvorište 

- Prijedlog za pranje prostora okolo poluukopanih kontejnera 

Kante; od vrata do vrata 

- sustav od vrata do vrata ne dolazi do naše kuće je im nije usput 

- Kad stavim na večer odgovarajuču kantu pred ulaz, često mi neznani ljudi bacaju smiječe u 
kantu, koje tamo ne ide. 

- mogućnost zamjene vanjskih kanti za smeće u kućanstvima svakih par godina (ne znam da li 
možda ta opcija već postoji), prijedlog i edukacija kako razvrstavati otpad u manjim 
stambenim jedinicama koje jedva imaju mjesta za jednu unutarnju kantu za otpad (manji 
stanovi u zgradama primjerice) 

- Nekoliko apela za ukidanje sustava od-do i vraćanje kontejnera 

- Subvencija za troskove izgradnje boxova radi zatvaranja pod kljuc kanti za smece u svrhu 
sprjecavanja nekontorliranog odlaganja otpada u pogresne spremnike. A pogotovo ne 
kaznjavati vlasnike objekta ako je neka treca osoba pogresno razvrstala otpad u kante 
objekta. Dopustiti upotrebu javne povrsine (ako je dostupna) za smjestaj "privatnih" kanti 
ako je na privatnom zemljistu lose isplaniran prostor za kante. 
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Kontrola 

- Smatram da bi uz kante trebale biti nadzorne kamere 

- Pojačati nadzor i kontrolu komunalnih službi kako bi se osiguralo pravilno obavljanje njihovih 
zadataka, uključujući otključavanje boxeva i pravilno pražnjenje kontejnera. 

- Vaši djelatnici NE otključavaju box u kojemu su konteineri (imaju ključ ali ne stanu  i isto NE 
isprazne)nisu svi takvi ali večina  ako ja ne otkjučam Box i ne izvučem konteiner ONI ISTO NE 
POKUPE sramota... 

- Bolja kontrola i kaznjavanje npr. kod kucanstava koja non stop drze kante za odvajanje na 
plocniku ispred kuce umjesto da samo vecer prije iznesu kantu koja se prazni iduci dan i sl. 
 

Reciklažna dvorišta i krupni otpad 

- U reciklažnim dvorištima, ili nekim drugim mjestima trebalo bi postaviti kontejner za odjeću i 
tekstil. (nekoliko upita za tekstil) 

- Odvoz krupnog otpada - veliki kontejner (baja), trebao bi dostupan 2 puta godišnje. 

- Nisam sigurna da li postoji legalno odlagalište otpada građevinskog materijala na 
otoku Krk 
 

Zgrade: 

- Voljela bih kad bi postojao način prisile, sustanara na korištenje kanti za odlaganje otpada po 
zgradama. Naime, imam nekretninu u zgradi (6 stanova) i nemamo kante za odlaganje iz 
razloga što se dio stanara protivi stavljanja kanti. 

- Problem vidim u naplati "kazni" za one koji ne razlažu otpad. Npr živim u zgradi s 11 stanova. 
Dovoljno je da 1 stan ne razdvaja pravilno otpad i nas ostalih 10 bi trebali plaćati kaznu za tog 
jednog neodgovornog pojedinca? Na kraju krajeva netko tko uopće nije stanar zgrade može u 
tajnosti ubaciti svoj nerazvrstani otpad u "naše" kante. Ukoliko će se vršiti naplata za one koji 
ne razvrstavaju, Ponikve su po meni dužne osigurati svakom korisniku box da se kante mogu 
zaključati. Također je moj prijedlog da ukoliko nije predviđeno da se omogući ljudima koji 
žive u zgradi izuzeće iz zajedničkih kanti predviđenih za njihovu zgradu te da im se omoguće 
zasebne kante. 

Pelene: 

- Također nije fer sto moram plaćati "ne odvajanje" otpada, a svakih nekoliko dana zbog 
smrada moram bacati pelene od bebe koje se ne mogu odvojiti odnosno spadaju u zeleni 
kontejner. Račun mi je 10ak eura veći, a smatram da prilično detaljno i pažljivo odvajam sav 
otpad u kućanstvu pa tako i pelene. 

- Zbrinjavanje pelena bi trebalo bolje regulirati. One idu sa nerazvrstanim otpadom što znači 
da u zimskom periodu idu jednom u dva tjedna. Ukoliko se u kući nalazi više djece koji koriste 
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pelene, to je ogromna količina koja se nakupi u 2 tjedna. Trebale bi se moći prikupljati i uz 
ostali otpad npr plastiku ali naravno da se odvoji u oni rozu vrećicu prethodno. 

 

5. Edukacija i svijest građana 
Prijedlozi za bolju edukaciju stanovništva, organizirane akcije čišćenja, uvođenje programa u školama 
ili lokalne inicijative za podizanje svijesti. Ponavlja se nerazumijevanje potrebe za bio vrećicama za 
bio otpad. 

Eko kampanje, akcije i svijest 

- Organizirati dodatne edukativne kampanje kako bi se građanima objasnilo kako pravilno 
razvrstavati otpad. 

- Edukacija koja započinje u osnovnoj školi i ne sastoji se samo od predavanja nego i 
konkretnih i motivirajućih akcija unutar same škole. 

- Svaki građanin ima i nosi teret odgovornosti prema prirodi koja ga okružuje, odgovornost za 
buduće generacije. 

- Organizirati volonterske akcije čišćenja plaža i šetnica, uključujući djecu, mlade i starije 
osobe, uz podršku medija. 

- Svakodnevno ili minimum jednom tjedno u ljetnim mjesecima, jednom mjesečno tijekom 
zimskih mjeseci, te tijekom godine par puta (možda 1 x u lipnju i 1 x u rujnu) grupnu i 
medijski popraćenu akciju čišćenja uvala uz mogućnost volontiranja građana i sponzoriranja 
tvrtki.   

Detaljnije upute za sortiranje 

- ponoviti listiće sa opisom šta ide u određeni otpad i to malo i proširiti, npr. kuda idu vrečice 
od juha i sl, da li u papir mogu ići računi iz dućana, dali u staklo mogu ići čaše, prozorska 
stakla i sl. 

- Za pojedine stvari nismo uvijek sigurni kako ih odvojiti, jer upute na lecima i stranicama nisu 
mogle obuhvatiti sve. 

- Definirati gdje odložiti stare farbe i lijekove kao i igle od inzulina 

- Možda nedostaju neki ključne informacije o odvajanju, pa nas mještane te pogotovo sezonce 
treba educirati kroz neke brze propagandne info letke (web stranice, mail, pošta, radio i sl.) 

- Bilo bi korisno, da se osim opisa, koje smeće ide u koju kantu, navede i broj/oznaka otpada 
(broj koji se nalazi unutar 3 zaobljene strelice), pa da budemo sigurni. Za neke ambalaže, mi 
nije baš 100% jasno u koju kantu idu. 
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6. Konkretni Problemi s Otpadom i recikliranjem  
 Svi odgovori koji se tiču problema s odvajanjem otpada na konkretnim lokacijama; Problemi s 
neodgovarajućim ponašanjem 

- Dostupnost kantama za odvajanje otpada stanovnicima u starom dijelu grada. 

Krk 

- Češće pražnjenje smeća na Portapisani! 

- Kod adrese Lukobran 7,6 i okolici ježevca u mjesecima dok traje sezona smeće se ne pokupi 
tjednima od strane ponikve. 

- Iza Dućan u Kornić, kante bi trebalo biti uklucan jer ljudi baci smeće tamo i građevinski 
smeće. Smeće u veli kante treba biti zaključkom odmah i pokupit u nedjelju u grad krk gdje 
smrde nakon vikenda. 

Malinska 

- Skrbčići iza autobusne stanice, svoje privatno dvorište vlasnik koristi kao odlagalište otpada. 

- Neka se dnevno pokupe smeče na Karinovo 25, Malinska 

- Neadekvatno odlaganje bio otpada (posebno ostataka hrane) u hotelu Malin u Malinskoj što 
rezultira povremeno nesnosnim smradom. Činjenice su poznate odgovornima u komunalnom 
poduzeću Eko otok Krk, koji ne poduzimaju ništa već godinama. Apsolutno neodgovorno i u 
suprotnosti sa svime što ova anketa pokušava poentirati. Pojedinci i kućanstva NISU JEDINI 
PROIZOĐAČI OTPADA i komunalci bi trebali bolje riješavati velike zagađivače. Predlažem da 
anketu provedete među turistima pa ćete vidjeti i drugu stranu medalje. 

- Povecajte kontenere Radicima, ul Miroslava Krleze 5 kao sto su bili oko 2019 posto je smece 
cijeli dan po putu!!!! Sramota! Ako treba naplatite zgradi. 

Omišalj i Njivice 

- U Omišlju ljudi se često ostavi glomaznim otpad kod kontejnera. 

- postaviti poluukopane kontejnere na Kijac ili između mjesta i naselja Kijac u Njivicama 

Baška 

-  Da, da u Baski u starome djelu djelatnici ponikve ne bacaju sve kontenere u jedan kamijon… 

- u vrijeme turističke sezone se u području Jurandvora kante koje se ne odvoze su pune 
odpada, smrde i otoci su u katastrofalnom stanju, veliki konteneri su smješteni tako, da se 
jedva otvaraju… već 4 godine se ne može dobiti besplatno velika kanta koja je podijeljena 
mjestima gdje je odvoz od vrata do vrata 
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Vrbnik 

- Premalo i daleko kontejnera u starom gradu Vrbniku. Probijamo se sa smrdljivim vrecicama 
kroz rijeke turista do spremnika 

Dobrinj 

- Tijekom zime i proljeća supruga i ja čistimo plažu u Šilu, te prikupljeni miješani otpad za 
nagradu moramo odlagati u svoju kantu, jer je ukopani spremnik zaključan. Ne živimo stalno 
u Šilu, ali smatram da bi trebali ponuditi nekakvo rješenje volonterima prirode. 

- Poluukopani kontejneri su većinom u gradu Krku, u okolnim selima ima mjesta gdje se nalaze 
veliki kontejneri za reciklažu otpada. Na tim mjestima nitko ne odvaja, smeće se samo 
gomila, a svinjac je ogroman i u krugu od 200 metara jer vjetar raznosi smeće. Takva mjesta 
treba ukinuti i svaka kuća treba imati svoje kontejnere za odvajanje. Bilo bi potrebno vršiti 
kontrolu. Prije sela Kras postojalo je takvo mjesto za odvajanje koje ste vi ukinuli i BRAVO 
svaka čast. 

Punat 

- Lokacije za poluukopane kontejnere u Puntu su na najatraktivnijim lokacijama uz to nemaju 
vizualno odvojivost od ceste i nemaju adekvatno parkiranje. Potrebno je na potpuno drugačiji 
način urediti ova eko dvorišta. Potrebno je iznaći izdvojenu lokaciju koja ne narušava pejzaž 
ili vidik i koja je dovoljno prostrana da se može zaustaviti/parkirati, da može doći kamion koji 
ne narušava promet i da je sve to u zelenilu i vizualno odvojeno. Ne razumijem ideju da 
poluukopani kontejneri budu u gradskom parku kad je samo 100 m dalje istezalište - dakle 
gospodarska cjelina koja je već ogradjena i izdvojena i na njoj se obavlja neka djelatnost. 
Nadalje, na zaobilaznici, na najatraktivnijoj !najinstagramičnijoj" lokaciji se nalaze 
poluukopani spremnici  a opasnost zaustavljanja i izlaženja je značajna. 

 

7. Kritike i prijedlozi za dijalog s građanima 

-  redoviti sastanci s građanima kako bi se čuli njihovi savjeti i prijedlozi te brze reakcije na 
njihove upite i pritužbe. To može uključivati periodične javne rasprave ili online ankete. 

- Internetna stranica gdje bi mogli prijaviti komunalni nered odnosno nelegalno odlaganje 
otpada u prirodi 
 

- Brže odgovaranje na mailove i upite građana, posebno vezano uz nabavku kanti za staklo i 
druge specifične zahtjeve. 

- Nekoliko pritužbi na bonton i ponašanje djelatnika  

- Služba za korisnike u Krku, bez obzira na različite upite i zahtjeve korisnika koje susreće u 
svakodnevnom radu, mora imati profesionalniji i pristupačniji odnos prema korisniku jer 
nismo svi isti! 
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8. Komentari za Ponikve Voda 

- Cijena vode sa svim troškovima koji se nadograđuju na osnovnu cijenu  je previsoka, bez 
obzira na dobro gospodarenje i organizaciju odvoza otpada! 

- U Šilanskom akvatoriju je primjetno značajnije zagađenje mora nakon aktiviranja kanalizacije 
i zbrinjavanja oborinskih voda, svašta pluta morem u većim količinima,  izmjenjuju se 
pojačani smrad kanalizacije i mirisi deterdženata i to na širem području a naročito u 
večernjim satima. 

- On-line podaci o potrošnji vode u stanu 

- utrostruči nam se potrošnja vode u sezoni bez objašnjenog razloga 

- pritisak vode 
 

9. Ostalo 

- Kante za kakice kućnih ljubimaca. 

- Često priželjkivanje usluge pranja kanti  

- Predlažem i postavljanje malih kanti po gradu za razvrstavanje, tako nešto nisam primjetila 
na otoku. 

- očistiti okoliš oko deponija Treskavac od smeća koje odnosi vjetar 

- Smatram da bi REUSE centar trebao biti mjesto gdje će gradjani donijeti stvari koje im vise 
nisu potrebne i uzeti si stvari koje su tamo ponudjene ukoliko smatraju da ih mogu 
upotrijebiti, ali besplatno! 

- (REUSE) Ili,  možda  bi se mogao poticati običaj da, prije nego stvari odbace u glomazni otpad,  
jedan dan u tjednu, npr. u subotu, izloze stvari ispred svoje kuće kako bi susjedi ili prolaznici 
možda odmah mogli naci neku  uporabljivu stvar, bez plaćanja. Naime, kada se stvari odbace 
u glomazni otpad, često se oštete. 

- Financiranje bi trebalo biti iz drugih "ne direktnih" izvora (npr. komunalne naknade, 
boravišne pristojbe)  te posebne naknade trgovačkim centrima koji su glavni generator 
otpada (npr. zabraniti prodaju dvije boce omotane plastikom i onda takva 3 paketa opet 
omotana plastikom (6 boca) , plastičnih vrećica, rukavica, škartoca za kruh i sličnih modernih 
gluposti. 

- U principu prijedlog nije ostvariv samo uz angažman komunalnog poduzeća već u suradnji s 
trgovačkim lancima koji sve artikle, npr. povrće, pakiraju u plastične posude, to bi trebalo 
mijenjati!! 

- na zalost svjesna sam da to nema veze sa ponikvama, ali sramotna je kolicina otpadnih kanti 
pa području grada Krka, jednog turističkog mjesta koje se trudi privući iz godine u godinu sve 
više turista. Ne nudimo im otpadne kante duž šetnica. Nedostaju kante za odlaganje psećeg 
otpada  

- Uvesti spalionicu smeća. Jedna spalionica za kvarner ispunila bi kapacitet.(nekoliko 
prijedloga) 
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- Privatizujte; ili prodajte 50% dionica privatnim tvrtkama da bi mogli da imate efikasno 
zbrinjavanje.. 

- Nemam, jer na Krku boravim malo vremena i sve podrzavam sto Ponikve predloze i rjese. 
Puno ste bolji od ostalih gradova za koje znam. Bravo. 

 

10. Prijedlozi i prigovori općinama 

- Povećati broj pametne kante preko sezone 

- prisutan je problem s otpadom na plažama, pogotovo s odvajanjem otpada. 

- Kako bi se smanjila potrošnja električne energije za klimatizaciju, želio bih vidjeti inicijativu za 
solarne ploče na krovovima 

- Postaviti više koševa za smeće za pjesake u cijeloj Malinskoj 

- mislim da bi trebali više uređivati gradske zelene površine u smislu sakupljanja palih suhih 
grana, NEPOKOŠENE trave isl. 

- gdje vam je kontrola vlasnika pasa - potez od marine u Poratu prema Vantačićima je pun 
izmeta 

- Pisala sam Ponikvama i Općini Malinska, ignorirali su me. Treba postaviti kante duž ceste Put 
Haludova. Uz rivu ima puno kanti koje se često prazne, uz cestu nema nijedne i u ljeto je 
pobacana hrpa smeća u travu i prema šumi jer nema odgovarajućeg mjesta za smeće 

- Ako je u nadležnosti komunalnog poduzeća Ponikve, svakako bi trebalo riješiti situaciju 
nesavjesnog nezbrinjavanja otpada na Prnibi. To je sramota. A da ne spominjemo nelegalne 
kampere ondje... 

- Obzirom da se puno vozim po otoku, vidim da ljudi bacaju smeće iz automobila u vožnji, na 
parkiralištima, stajalištima i po šumi... Moje je prijedlog da se TO kažnjava i da pored svih 
mjesta i prometnica po Krku stavite znakove da je to zabranjeno i da se strogo kažnjava. 

- Primalo paznje se posvecuje plazama (stijenama). Kupaci ostavljaju plastiku, opuske vrlo blizu 
mora! Trebalo bi kao na Sardeniji omoguciti posebne punktove za pusenje, a zabraniti bilo 
gdje uz samo more (ja sam pusac i to me ne bi smetalo).  Puno vise znakova upozorenja! 
Moja ulica u centru starog grada Krka, zna biti puna odbacenih ambalaza, koje se cak bacaju 
u teglice sa cvijecem. Jasna upozorenja o koristenju kanti za smece! Vise kanti za malo 
smece! Jasna naznaka kazne! 
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11. Kritike na upitnik  

- pitanje 20, kompleksno za jednostavan odgovor 

- Pitanje 21, neki nemaju odvodnju pa ne mogu odgovoriti 

- Kritike na sugestivnost informativnih pitanja (Zero Waste dodatak anketi) 

- U Vašem upitniku nigdje ne pitate da li kućanstvo koristi i raspolaže vlastitim kompostom ! 

Obrada odgovora je zahtjevna zbog nepostavljanja ograničenja broja znakova. S ovim uvidom dužinu 
odgovora se ograničilo te će drugi kontingent anketa pristiglih nakon 20.6. imati kraće odgovore. 
__________________________________________________________________________ 

Zanimljiviji i opširniji odgovori: 
Stanujem u Samoboru, nedavno su "zaključani" spremnici i uvedena naplata prema odloženom. 
Situacija je katastrofalna. Šume su pune otpada, pored kanti se baca preko noći, ulično smeće puno je 
kućnog. Građani tom odlukom izuzetno nezadovoljni. Nikad zbog ničeg nije bilo toliko loše javno 
mišljenje. Smatram da treba "nagradit" pozitivno ponašanje a ne "kažnjavat" negativno. Dakle ne 
naplaćivati više ako se ne reciklira nego manje ako se reciklira. Poticati da otpad ni ne dođe u 
kućanstva - da ljudi koriste trajnu ambalažu prilikom kupnje a da trgovci to promoviraju. Npr, kad 
kupujem ribu dolazim sa svojom kutijom (osobno u kućanstvu ne uzimamo plastićne vrećice, sve 
rješavamo trajnim), kod trgovaca postaviti upute da ljudi koriste trajnu ambalažu prilikom kupnje. 
Educirati trgovce da promoviraju takvu ambalažu i sistem kupovine. Uvesti olakšice/smanjene takse 
za trgovce koji ne koriste plastičnu ambalažu. Poticati poželjno ponašanje. Krk brendirati kao eko 
otok. Postaviti po gradu kante koje imaju razdvojnike (generalni otpad, papir, plastika/metal). 
Educirati školsku djecu. 
Ogroman problem u starom gradu je otpad iz restorana. Vreče nabacane oko spremnika iz kojih curi. 
Bivaju rastgane i razvučene, privlače životinje. Užasan smrad i onečišćenje oko spremnika, osjeti se na 
široko nesnosan smrad. Za vlasnike restorana obavezno organizirati sustav odvajanja restoranskog 
otpada koji bi se posebno naplaćivao, oni ne smiju to ostavljati u kućni otpad. Može svaku noć na 
kraju smjene doći prijevoz po taj otpad - također trebaju obavezno razdvajati, oni sve bacaju skupa 
plastiku, staklo, hranu... oni trebaju imati puno višu stavku naplate nego kućanstva jer je taj otpad 
rezultat profita. 
 

Ponikve je prije desetak godina krenulo sa prikupljanjem otpada od vrata do vrata što je jedini 
ispravan put prikupljanja otpada u ovom trenutku svijesti velike većine naših ljudi mada je kao takav 
normalno skup. Sve ostalo je utopija, jer će se postotak odvajanja u slijedećim godinama sporo 
podizati bez rigoroznijih mjera ( kažnjavanje) te benifita onima koji se prema otpadu odnose na 
ispravan način. Nikakvi ukopni kontejneri naročito na usamljenim mjestima bez nadzora neće donijeti 
bolje odvajanje otpada. Mislim, da su oni još uvijek suvišni, jer svaki objekt na Krku ima svojih 5 kanti. 
Tvrdim da u zelenom ukopnom kontejneru ima više od 80% otpada koji se može razvrstati, ali očito 
da na Triskavcu ima još mjesta i malo se razmišlja o tome koliko će koštati otočane odvoz toga smeća 
jednog dana. Vidjet ćemo kako će reagirati onda kada im se odvoz povisi za X % i to ubrzo. Mogao bih 
puno toga još elaborirati, međutim sumnjam da će itko uvažiti ova moj kratki ekspoze kao i mnogo 
puta ranije. Ipak, vjerujem da će oni koji su gospodari života i smeća naći najbolji mogući put u 
budućnosti za naš otok i Domovinu te da ćemo našu plavu Zemlju ostaviti našim budućim 
generacijama barem onakvu kakvu smo mi od njih dobili u zalog.               

     U najboljoj vjeri i nadi želim Vam uspjeh da i dalje budete među najboljima.                                  L.p. 
Branko Galović                               


